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أمريكانةشركل"(الهيئة)"الشرعيةالرقابةهيئةقبلمنإعلاناتشكلالشهادةهذه
.السعوديةإكسبرس

ببطاقةنتجالمبالخاصةالمستنداتبمراجعةالهيئةقامتالمقدمة،المعلوماتعلىبناء
ءبعملاالخاصةالتورقهيكلاستخدامعلىالقائمةالاعتماديةإكسبرسأمريكان
للمؤسساتةوالمراجعالمحاسبةهيئةعنالصادرةالشرعيةالمعاييرضوءفيالشركات

أنإلىشارةالإتجدر،المعاييرهذهمعلتوافقهااعتمادهاتموعليهالإسلامية،المالية
.للهيئةبيانهتماكمللصندوق الماليةالمعاملاتبتنفيذالإدارةبالتزاممقيدةالموافقةهذه

علىالمراجعةو الرقابةمسؤوليةالهيئةعنبالنيابةالشرعيةالمراجعةدارتتولىسوف
تقييمأجلمنالشرعيقيقدالتإلىبالإضافةالشرعية،الناحيةمنالصندوق عمليات

الهيئةلاغوإبالتوجيهيةوالمبادئالشرعيةوالإجراءاتالسياساتمعالصندوق التزام
.التطبيقفيخللأيعن

عمليةجراءبإمشروطصلاحيتهاوبقاءالحياة،مدىدائمةالشهادةهذهصلاحيةتعدلا
منتهيةالشهادةعدوتالعملية،تلكبنتائجسنوي تقريروإصدارالدوري الشرعيالتدقيق

.التقريرهذاصدورعدمحالفيالصلاحية

. ولي التوفيقاللهو
*المستندات المعتمدة هي باللغة العربية فقط

دارالمراجعة الشرعية
هـ1441ذي القعدة 21

This certificate constitutes as a Pronouncement by The Shari’a

Supervisory Board (SSB) in its capacity as the SSB of American
Express Saudi Arabia.

Based on provided information, SSB conducted its review of the The
American Express Tawarroq based charge cards for corporate
customers and its related documents in light of the Shari’a
Standards issued by AAOIFI and hereby approve it as compliant to
Shari’a Guidelines subject to the implementation of the transactions
in strict compliance with the approved structure and
documentation as explained to the SSB.

SRB will lead the supervision and monitoring of the Funds
transactions from a Shari'a perspective on behalf of the SSB. It will
also engage the Shari’a Audit to investigate and evaluate the extent
of the Fund’s adherence with directed Shari’a policies and report
any defective processes.

This Certificate’s legitimacy does not constitute 'lifetime validation'
and remains valid subject to satisfactory periodical Shari’a Audits
and the issuance of a Shari'a compliance report every year. This
approval entailed in this Certificate will automatically end should
such Shari'a compliance report cease to be issued.

Allah is the Guide to Success. 
*Documentation was approved only in the Arabic language.  

Shariyah Review Bureau
12th July 2020

__________________________________

Shaikh Dr. Salah Fahad Al Shalhoob

__________________________________

Shaikh Dr. Osamah Bahar



Disclaimer:

This Shari’a Certificate constitutes as a statement of opinion, interpreted in light of Islamic Jurisprudence, including, but not

limited to the AAOIFI Shari’a standards, as of the date they are expressed and no statements of fact or recommendations to buy,

hold, or sell any securities or make any other investment decisions and neither does it address the suitability of any investment.

No content or any part thereof (“Content”) may be modified, reproduced or distributed in any form by any means, or stored in a

database or retrieval system, without the prior written permission of Shariyah Review Bureau (“SRB”). The Content shall not be

used for any unlawful or unauthorized purposes. SRB and any thirdparty providers, as well as their directors, officers, managers,

shareholders, employees, partners, scholars and Advisors (collectively SRB Parties) do not guarantee the accuracy, completeness,

timeliness or availability of the information upon which the Content has been based. SRB Parties are not responsible for any

errors or omissions (negligent or otherwise), and regardless of the cause, for the results obtained from the use of the Content.

The Content is provided on an "as is" basis. SRB parties disclaim any and all expressed or implied warranties, including, but not

limited to, any warranties of merchantability or fitness for a particular purpose or use, or freedom from errors or defects. In no

event shall SRB Parties be liable to any party for any direct, indirect, incidental, exemplary, compensatory, punitive, special or

consequential damages, costs, expenses, legal fees, or losses (including, without limitation, lost income or lost profits and

opportunity costs or losses caused by negligence) in connection with any use of the Content even if advised of the possibility of

such damages.

SRB assumes no obligation to update the Content following publication in any form or format. The Content is not a substitute for

the skill, judgment and experience of the user, management, employees, advisors and/or clients when making investment and

other business decisions. While SRB has obtained information from sources it believes to be reliable, it undertakes no duty of due

diligence or independent verification of any information it receives.

To the extent that regulatory authorities allow a Shari’a Advisory firm to acknowledge in one jurisdiction a Shari’a Certificate

issued in another jurisdiction for certain regulatory purposes, SRB reserves the right to assign, withdraw, or suspend such opinion

at any time at its sole discretion. SRB Parties disclaim any duty whatsoever arising out of the assignment, withdrawal, or

suspension of an opinion as well as any liability for any damage alleged to have been suffered on account thereof.

Prospective Investors should note that different Shari’a Advisors, and Shari’a courts and judicial committees, may form different

opinions on identical issues and therefore prospective Investors may wish to consult their and Shari’a advisers to receive an

opinion if they so desire. Prospective Investors should also note that although Shariyah Review Bureau’s own legal Shari’a

Advisors have issued the Shari’a Certificate confirming that this opinion has been constructed in compliance with Shari’a

principles, such opinions would not bind a court or judicial committee, including in the context of any insolvency or bankruptcy

proceedings, and any Shari’a court or judicial committee will have the discretion to make its own determination about whether

the Documents and the related structure (or any part thereof) complies with Shari’a principles and therefore is enforceable.

Accordingly, no representation is made regarding the Shari’ah opinion issued by Shariyah Review Bureau, as such opinions are

subject to change and disagreement from other Shari’ah scholars.

In any and all cases, the English version of this disclaimer shall prevail over the Arabic version.

:مسؤوليةخلاءا

والمراجعةالمحاسبةيئةهمعاييرعلىنطاقهايقتصرلاحيثالعامة،الشرعيةوالمعاييرالضوابطوفقشرعيا  اعتمادا  الشهادةهذهتمثل
أيةبيعأووتعاقد،أبشراء،توصيةتعتبرلاالشهادةهذهأنإصدارها،كماتاريخمنسريانهاويبدأفقط،الإسلاميةالماليةللمؤسسات

.أخرى استثماريةقراراتأياتخاذأوماليةأوراق
وسيلةوبأيةالأشكالمنشكلبأيالشهادةتوزيعأوطباعةإعادةأو،(“لمحتوى ا”)منهجزءأيأوالشهادةمحتوى تعديليمكنلا

ولا،(“الدار”)الشرعيةالمراجعةدارمنمسبقخطيإذنعلىالحصولدون استرجاعها،أوالبياناتقاعدةنظامفيتخزينهاأوكانت،
لإضافةباالخدمات،مقدميمنثالثطرفأيأوالدارأنكما.بهامصرحغيرأوقانونيةغيرأغراضلأيةالمحتوى استخداميجوز

توافرأوالاكتمأودقةيضمنون لا(”الداربشركاء"جميعا  عنهميعبر)والمستشارينوالموظفينوالمساهمينوالمدراءالإدارةإلى
تمالتيالنتائجأو،(”ذلكغيرأوكانإهمالا")إغفالأوخطأأيمسؤوليةيتحملون لاكماالمحتوى،عليهااستندالتيالمعلومات

.المحتوى استخداممنعليهاالحصول
أوالملاءمةأويقبالتسو تتعلقضماناتأيةودون شركائها،أوالدارعلىمسؤوليةأيدون المرسلة،الجهةعلىالمحتوى مسؤوليةتقع

أومةدائمباشرة،غيرأوكانتمباشرةسواءطرفأيتجاهمسؤوليةأيةالدارتتحمللاالأحوالجميعوفيالعيوب،أوالأخطاء
والرسومالنفقاتو للتكاليفتحملهاعدمإلىبالإضافةتبعية،أوكانتأصليةسواءطرفلأيتعويضاتبأيةتلتزملاكماعرضية،
فيما(”الإهمالعنالناجمةالخسائرأوالبديلةالفرصةفقدانوتكلفةالأرباحخسارةحصر،دون ذلكفيبما")الخسائرأوالقانونية،

.الأضرارهذهمثلحدوثبإمكانيةالإشارةتمتلوحتىللمحتوى استخدامبأييتعلق

يعدلاالمحتوى أنكماشكل،أوطريقةبأينشرهتاريخبعدالمحتوى يمسلاحقتحديثبأيتتعلقمسؤوليةأيةالدارعلىتترتبلا
تجدر.تجاريةأوةاستثماريقرارتأيةأخذعندعملائهأوومستشاريهوموظفيهوإدارتهوتجربتهرأيهوسلامةالعميلخبرةبديلا عن

بالتحقيقزمةملغيرفالدارذلكومعموثوقة،أنهاتعتقدمصادرمنبالمحتوى الخاصةالمعلوماتعلىحصلتقدالدارأنإلىالإشارة
.المصادرتلكمنتتلقاهاالتيالمعلوماتصحةعنالمستقل

أماكنفيصادرةيةشرعشهاداتعلىتستندأن-المشرفةالجهاتقبلمنبهالمسموحالنطاقوفق–الشرعيةالاستشاراتلشركاتيجوز
هذهمثلتعليقوأسحبأوتحويلفيبحقهاالدارتحتفظذلكومعمعنية،تنظيميةلأغراضفيهاالمستخدمةوالدولالأماكنغيرودول
ضررأيعنهامسؤوليتتخليكماتقدمماعنناشئأمرأيمنمسؤوليتهاالداروتخلي.الخاصتقديرهاوفقشاءتوقتأيفيالآراء
.ذلكبسببحصلقدأنهيزعم

وجهاتيشكلأنمكنيالقضائية،واللجانالشرعيةوالمحاكمالشرعيين،المستشاريناختلافأنإدراكالمحتملينالمستثمرينعلىيجب
علىيجبكماالشرعيين،و القانونيينمستشاريهمباستشارةالمحتملون المستثمرون ينصحوبالتاليالمماثلة،القضاياحولمختلفةنظر

مبادئوفقالشرعيمادالاعتشهادةأصدرواقدالدارفيالشرعيينالمستشارينأنمنبالرغمأنهأيضايعرفواأنالمحتملينالمستثمرين
وللمحاكم،-الإفلاسوإجراءاتالإعسارقضايااستثناءدون -قضائيةلجنةأومحكمةأيتلزملاالآراءهذهأنإلاالإسلامية،الشريعة
الإسلاميةالشريعةمبادئمعمتوافقة(منهاجزءأيأو)الصلةذاتوالمستنداتالوثائقكون إثباتفيالحريةالقضائيةواللجانالشرعية

والخلافللتغييررضةعوالآراءعليها،ويقتصربتمثيلهاالداررأييختصتقدمماوعلى.لذلكوفقاللتنفيذقابلةهيوبالتاليلا،أم
.الآخرينالشرععلماءبحسب

.النصيناختلافعندالعربيالنصعلىالإنجليزي النصيعتمدالأحوال،جميعفي
NOTE: THIS CERTIFICATE IS VALID ONLY WITH OFFICIAL COMPANY SEAL ON THE LEFT & SHARI’A REVIEW DEP. STAMP ON THE RIGHT

لا تعتبر هذه الشهادة معتمدة إلا بوجود ختم دار المراجعة الشرعية على يسارها و ختم إدارة المراجعة على يمنها : ملاحظة



Certificate No: AMX16171805062001 
The authenticity of this document may be verified at http://shariyah.com/trackcertificates/        
 
 

                          
 
. 

حمن الرَّ  حيمبسم الله الرَّ  
Sub-Approval Certificate 

 

Praise belongs to Allah & Blessings are on His Prophet Mu

hammad (Peace Be Upon Him) & upon his family, compan

ions, those who follow his Guidance. 
 

This Sub-Approval Certificate should be read together with the 
Shari’a Certificate AMX-1617-18-05-06-20  and based upon 
the its previous approval, Shariyah Review Bureau (hereinafter 
“SRB”) in its capacity as the Shari’a Advisor of American Express 
Saudi Arabia hereby approves the below mentioned product: 
 

• The American Express Tawarroq based Corporate Card. 
 

This sub-approval is depended upon fulfillment of conditions 
laid out in the Shari’a Certificate (Ref. number: AMX-1617-18-
05-06-20).

 . وبعدالحمدلله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين،
 
 
 AMX-1617-18-05-06-20  يجب أن تقرأ مع شهادة الاعتماد الشرعي  رقم  ذه الشهادة  ـه

الشرعية  قامت    عليهابناء  حيث و  المراجعة  الشرعي  و دار  المستشار  أمريكان    ركةلشبصفتها 
 : المستندات والعقود الخاصة بالمنتج التاليتماد عوا  بمراجعة إكسبرس

 

 
 .بطاقة أمريكان إكسبرس للشركات القائمة على استخدام هيكل التورق -

 

الشرعي في شهادة الاعتماد  المعتمدة  الشروط والأحكام  جميع  على  رقم:  هذا الاعتماد قائم 
AMX-1617-18-05-06-20 

 
 

 

Allah is the Guide to Success.                   

Shariyah Review Bureau W.L.L          

12th July 2020                        

      _____________________________         ______________________________         __________________________    
      Shaikh Dr. Salah Fhad Al Shalhoob              Shaikh Muhammad Ahmad Sultan                Shaikh Dr. Osama Bahar 
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